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, Notulen van de vergadering 
genouden op vrijdag 12 oktober 1962 in de Trêveszaal, 
aangevauben 's morgens om tien uur en 's middags voortgezet. 

------

Aanvvezig: De ministerpresident De Quay, en de ministers Van 
~artl~e~_, Be~rman, Klo~~é, ~Iilarijnen, De Pous, Toxopeus, 
Veldh~8}, Vlsser en Zl ' lstra (Afwezig zijn de minis
ters Cals, .L>..orthals en Luns) 

Voorts zi in aanwezi~ de st8.atssecretarissen Bot 
(pt.2a), Schmelzer (pt.16) en Stijkel (pt.2h) 

Secretaris: J. ï,~iddelburg 

1. Notulen van de vergadering van 5 OL, tober 1962 

Opmerking n.a.v. punt 12: Datum Tweede-i~aIJerverkie2ingen 

De minister-president dringt erolJ aan de datum van 
15 mei voor de Tweede-Kamerverkiezingen snel bekend te maken. 
~linister Toxopeus deelt mede, dat contact wordt opgenomen met de 
voorzitters van de Kamers, aangezien de behandeling van de voor
stellen inzake grondwetwijzi 5ing hiervoor van belang zijn. 
Spreker verwacht, dat maandag de datum gepubliceerd kan worden. 
De minister-president neemt san, dat ingeval de grondwetwijzi
ging niet zou doorg2an de verkiezingen toch op 15 mei gehouden 
worden. ~Iinister Toxo ·~eus antwoordt bevestigend, &2ngezien in 
dat geval een noodwetje voor deze datumbepaling nodig zal zijn. 

2. Buitenlands beleid -
a. Nieuw Guinea (Zie notulen ~.r. 5 oktober 1962, punt 2b) -

De minister-üresident deelt mede, dat ook van Oe rhan~ 
een verzoek is gekomen inzake herstel van de betrel~kingen met 
Indonesië. Onzerzijds is hiervoor de naam van de ambassaderaad 
Barkman gesugg8reerd. S.flre~~er acht het nu~tig dit herstel te be
vorderen. ~Ilinister De Pous on(-erstreept di t. :;:;r zijn onderdelen 
van het Nederl&ndse bedrijfsleven, die O.fl dit herstel weinig 
prijs stellen (scheepvaartmcatschaJpijen), ma~r ~preker heeft 
ook geluiden behoord, dat fuen na mei h&ndelsilllssles.naar 
IGdonesiä wil zenden. Hij acht het dan be~er, dat dlt na her~tel 
va~ de diplomatieke betrekkingeL onder leiding van de overheld 
gebe1Àr~. 

J.,~inister .,iari.jnen .... 
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2 d. Standpunt ten aanzien van toetreding c.q. associatie 
van landen bij de EEG 

Minister Zijlstra herinnert eraan, dat bij de bespre
king van ~e Troonrede reeds bleek, dat nog niet volledig het 
probleem lS besproken hoe ware te handelen ten aanzien van te 
associëren en toe te treden landen. Spreker heeft nu gelezen 
dat van Franse zijde is gesteld, dat alleen Engeland nog tot' 
de E~G zou kunnen toetreden, maar dat het dan afgelopen is. 
Dit is niet alleen een uitlating van een Franse functionaris, 
ook in België bestaan overeenkomstige gedachten. Spreker is 
van oordeel, dat over dit vraagstuk een volledig debat in de 
ministerraad moet plaatsvinden. De minister-president is het 
hiermede eens 0 1,;inister De Pous merkt als voorzi tter van de 
coördinatiecommissie op, dat over dit onderwerp reeds een nota 
in de ministerraad is gewe~sto Spreker stelt voor, dat hij in 
de coördinatiecommissie die komende week vergadert een voorbe
reidende nota zal laten vaststellen, die vervolgens in de 
ministerraad kan komen. De minister-president concludeert, dat 
minister De Pous het initiatief voor het opstellen van een nota 
voor de raad zal nemen. 

2 e. Europese visserijconferentie 
~inister ~arijnen herinnert eraan, dat hij ernaar 

zou streven, dat een visserijconferentie van de ~SG-landen zo 
mogelijk samen met ~ngeland zou worden gehouden, waarbij 
Denemarken, Noorwegen en IJsland als waarnemers aanwezig zouden 
kunnen zijn. 
De Franse delegatie was hiertegen; zij wil dit in orde hebben, 
voordat =ngeland tot de 3EG is toegetreden. ~en ~rgum~~t van, 
Franse zijde had nog wel betekenis, nl. dat de vlsserlJ _ook ln d 
Liiddellandse Zee wordt ui tgeoefend. Op voorstel van dr.J..lans~ol t 
is toen besloten, dat eerst de zes ~~G-12nden Aen conferentle 
zullen houden An het resultaat hiervan aan de andere landen zal 
worden medegedeeld.Daarna zal gewaoht_~~rden of de andere landen 
toetreden. Spreker heeft gezegd, dat lllJ gaarne een stuk had, 
dat in de volsende vergadering van de E~G-raad kan worden be-
s -.)roken. 

-"' 

2 f. Institutionele opzet van E:G 
hIinister Llari.~nen ziet het als wenselijk, dat_ in ~e 

~in~sterraad een bes~reking wordt gewijd aan de(gehele ~nstltu
tionele opzet ~ran de =::;G. In de landbouwsect?r en ook l.~ an
dere sectoren) worden in toenemende mate natlona)le bevoe6 dhedten 

d ~~ de ~~G (~~G-commissie en -raad . Spreker kom overga ragen CGn ~--~ , 
~~nrd;or voor de situatie, dat hij op verschille~de terrel.nen 
..... c.~..-. ' .-, en dr- t hl' J' als Nederlands bewindsman nl.ets me. er kan 
:no e '.1 '-' e gb , c::. d d ..... -.-.G is .... e 
~ ç _ r. ezien het desbetreffende onc~ervverp oor e..:.J-.. es -
~~e~id~a=~L bijzonder aspect hierbij is~ dat ,daarmede de verant

g - -, . ,-_" l- d +-e -enover het parlement lS weggevallen en dat 
'N oor:!. e..L l ;; J.~n e 1.1 è) • 

daarvoor niet ... 



I 
I i 

- 5 -
ministerraad 
1 2 oktober 1962 

daarvoor niet een overeenkomstige verantwoordingsplicht in de 
plaats is gekomen. 

" IvIi~~ster Veldkamp slui t zich bij het betoog van 
mlnlster 1,larlJnen aan. In de sociale sector bestaat ook een 
merkwaardibe figuur. Terwijl vroeger sociale verzekering tus
sen_~e landen in bilaterale.verdragen was geregeld, komt nu 
de ~~G met een aantal regellngen. Spreker heeft reeds een 
vorige keer gewezen o~ de kwestie van de hiertoe ingestelde 
a~inistratieve commissies, welke evenmin een verantwoordings
pllcht tegenover het parlement hebben. ~enzelfde kwestie heeft 
zich al eerder voorgedaan toen de toenmalige minister van 
Justitie groot bezwaar tegen het verdrag inzake een gelijk
vormige merkenwet in nenelux maakte. Hierin vv erd een adminis
tratieve raad ingesteld, die uitvoeringsregelingen op Benelux
niveau kon vaststellen, waardoor men deze uitvoering aan de 
bemoeienis en controle van nationóle instellingen (minister
raad, Raad van State, parlement) onttrok. Spreker acht het 
daarom zeer belangrijk, als de regeringen van de Zes zich be
zig houden met het probleem dat minister Narijnen heeft gesteld 
hiervoor is ook een nota voor de ministerraad nodig. 

Minister Zi.llstra meent, dat de conclusie van deze 
nota zal zijn, dat er een echt =uropees parlement moet komen 
maar dat er nog een onvoldoende substraat hiervoor is door het 
ontbreken van partijen o~ 3uropees niveau. Overigens meent 
s~reker, dat er in lIet Kabinet weinig tegenstanders tegen een 
verdere ontwikkeling op dit gebied zijn. 

1,Ünister Veldkamp acht het toch nuttig om voorbeelden 
te verzamelen& 

l\linister De Pous merkt op, dat alle betrokken minis
ters in de coördinatiecoIillllissie vertegenwoordigd zijn. Deze 
zal zich met de verzaGeling van de gegevens kunnen belasten, 
terwijl =conomische Zaken en Buitenlandse Zaken een nota voor 
de ministerraad zullen kunnen opstellen. 

1.ünister Beerman acht het vvenselijk, dat bij dit 
laatste ook Justitie wordt betrokken. 

De minister-ur8sident concludeert, dat minister 
De Pous het initiatief zal neQen voor verzameling door de . 
coördinatiecoThliissie van de benodigde gegevens en dst de d~le 
genoemde ministers (Buitenl2ndse Zaken, Justi~ie en ::conoilllsche 
Zaken) een nota voor de ministerraad voorberelden. De raad 
verklaart zich hiermede akkoord. 

2 g. Bespreking zes ministers van financiën 
i.:inister Zi.llstra deel t mede, dat de zes ministers 

van financiën, die in Den Haag bijeen zijn g~~eest een tour. 
d'horizon hebben gehouden, w~arbij punten zlJn besproken, d18 
te zijner tijd in de =~G in Brussel aan de or~e zullen kom~n. 
Sprek~nde O~Ter de algemeen financiële, monetalre

n 
enueconom~sche 

toestand ble~en de ministers niat geheel zonder ~oro over ~ 
or_ t'NL_kelir~g van de ;,;ercldcon iuc tuur, vooral omda t het hers vel 

. . . , ln .l.merl.l(a . .• 


